

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**CHINA'S APPROACH TO INVESTMENT DISPUTE RESOLUTION:
HISTORY, CHALLENGES AND EVOLUTION**

Gong Zudian

Scientific supervisor A.N.Popkov

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

A.N.Popkov

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the thesis The master's thesis consists of a general description of the work, an introduction, three chapters, a conclusion, a list of references and an appendix. The total volume of the dissertation is 62 pages, a list of 69 references on 8 pages.

2. Keywords

INTERNATIONAL INVESTMENT LAW, INVESTMENT DISPUTE RESOLUTION, TREATMENT OF INVESTORS, CHINA AND INVESTMENT DISPUTE RESOLUTION.

3. Contents of the work

The purpose of this paper is to examine China's main approaches to resolving investment disputes, including historical evolution, current challenges, and potential future directions.

The object of the work is relations in the field of legal regulation and resolution of investment disputes with the participation of China.

The subject of the study is specific regimes and practices for resolving disputes between investors and the state, as well as the influence of international legal standards on national legislation and contractual practice of China in the investment sphere.

Research methods: general logical methods (analysis, synthesis, induction, deduction, analogy, modeling), general scientific methods (dialectical, formal-logical, systematic, comparative and others) and special legal methods (historical-legal, formal-legal, systematic -structural, comparative legal and others).

Results and novelty of the study: The results of the study are due to the growing influence of China on the functioning and development of mechanisms for resolving investment disputes due to the growing role of China in promoting and exporting investments in the modern world economy. The study provides recommendations for improving China's position on resolving investment disputes and reforming the investor-state dispute resolution system.

Reliability of materials and research results. The research materials and the results of the master's thesis are reliable. The author confirms that all theoretical and methodological provisions and concepts borrowed from sources are accompanied by links to their authors.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы Магистерская диссертация состоит из общего описания работы, введения, трех глав, заключения, списка использованной литературы и приложения. Общий объем диссертации составляет 62 страницы, список из 69 использованной литературы на 8 страницах.

2. Ключевые слова

МЕЖДУНАРОДНОЕ ИНВЕСТИЦИОННОЕ ПРАВО, РАЗРЕШЕНИЕ ИНВЕСТИЦИОННЫХ СПОРОВ, ОБРАЩЕНИЕ С ИНВЕСТОРАМИ, КИТАЙ И РАЗРЕШЕНИЕ ИНВЕСТИЦИОННЫХ СПОРОВ.

3. Содержание работы

Целью данной работы является изучение основных подходов Китая к разрешению инвестиционных споров, включая историческую эволюцию, текущие проблемы и потенциальные направления дальнейшего развития.

Объектом работы являются отношения в сфере правового регулирования и разрешения инвестиционных споров с участием Китая.

Предметом исследования являются конкретные режимы и практика разрешения споров между инвесторами и государством, а также влияние международно-правовых стандартов на национальное законодательство и договорную практику Китая в инвестиционной сфере.

Методы исследования: общие логические методы (анализ, синтез, индукция, дедукция, аналогия, моделирование), общенаучные методы (диалектический, формально-логический, системный, сравнительный и другие) и специально-юридические методы (историко-правовой, формально-юридический, системно-структурный, сравнительно-правовой и другие).

Результаты и новизна исследования: Результаты исследования обусловлены растущим влиянием Китая на функционирование и развитие механизмов разрешения инвестиционных споров в связи с возрастающей ролью Китая в продвижении и экспортировании инвестиций в современной мировой экономике. Исследование содержит рекомендации по совершенствованию позиции Китая по разрешению инвестиционных споров и реформированию системы разрешения споров между инвесторами и государством.

Надежность материалов и результатов исследований. Материалы исследования и результаты магистерской диссертации достоверны. Автор подтверждает, что все теоретические и методологические положения и понятия, заимствованные из источников, сопровождаются ссылками на их авторов.